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ROO.0012.5.2021.RG    

 

Protokół Nr 17/2021 

ze wspólnego posiedzenia komisji Rady Gminy Kwilcz 

odbytego w dniu 7 grudnia 2021 r. w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Kwilczu 

 

Przewodniczący Rady Gminy Kwilcz p. Grzegorz Korpik o godz. 1600 otworzył wspólne 

posiedzenie Komisji Finansowo-Gospodarczej Rady Gminy Kwilcz oraz Komisji 

Samorządowo-Oświatowej Rady Gminy Kwilcz, powitał Wójta Gminy p. Stanisława Mannka, 

Zastępcę Skarbnika Gminy p. Monikę Kizielewicz, Sekretarza Gminy p. Daniela 

Kozubowskiego, dyrektorów szkół oraz członków GKRPA , pracowników Urzędu Gminy oraz 

radnych. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności gości i pracowników Urzędu Gminy stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Na podstawie listy obecności radnych na posiedzeniu prowadzący stwierdził prawomocność 

obrad obecnych 13 radnych. Nieobecni: p. W. Olejnik ( usprawiedliwił spóźnienie), p. J. Witan. 

 

Następnie p. Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z poprzedniego posiedzenia 

wspólnego nie będzie dziś przyjęty nie został do końca zredagowany po czym przedstawił 

porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

2. Omówienie projektów uchwał. 

3. Omówienie projektu budżetu gminy na rok 2022. 

4. Sprawy bieżące. 

Uwag do porządku posiedzenia nie wniesiono, przystąpienia do jego realizacji. 

 

Ad.2. 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję nad projektami uchwał: 

- Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2022 rok. 

 

- Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 

2022 rok. 

p. Nowak poprosiła o bliższe informacje dotyczące zapisu zielonej szkoły. 

p. Frajtag wskazała, że uczniowie ze Szkoły Podstawowej w Luboszu będą uczestniczyć 

w 5 dniowych bezpłatnych warsztatach w Ośrodku w Rogoźnie, gmina pokryje koszty 

transportu. 

Kontynuując p. Frajtag poinformowała, że w roku 2022 mają nastąpić istotne  zmiany 

w zakresie realizacji gminnych programów profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych. Projekt ustawy o zmianie ustawy o zdrowiu publicznym oraz niektórych innych 
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ustaw przewiduje wydłużenie czasu obowiązywania gminnych programów profilaktyki 

i rozwiązywania problemów alkoholowych, a także możliwość wspólnego przyjmowania 

gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych z programem 

przeciwdziałania narkomanii. Wspólne gminne programy w założeniu będą mogły być 

przyjmowane na okres nie dłuższy niż 4 lata. 
W trakcie dyskusji nad projektami  wskazano potrzebę wprowadzenia do programu uzależnień 

młodzieży ponieważ dzieci i młodzież to pokolenie multimedialne świat wirtualny niszczy ludzką 

empatie i emocje. Uznano, że tematy o których mowa są bardzo trudne od wielu lat. 

Uwag do treści projektów uchwał nie wniesiono projekty poddano zaopiniowaniu. 

- Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2022 rok. 

Projekt uchwały jednogłośnie zaopiniowano pozytywnie. 

 

- Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 

2022 rok. 

Projekt uchwały jednogłośnie zaopiniowano pozytywnie. 

 

- Projekt uchwały w sprawie przyjęcia zadań Powiatu Międzychodzkiego w zakresie bieżącego 

utrzymania ulic: Miłostowska, Gumna, Kardynała Stefana Wyszyńskiego w Kwilczu. 

Sekretarz Gminy p. D. Kozubowski wskazał, iż projekt uchwały dotyczy przyjęcie zadań 

Powiatu Międzychodzkiego w zakresie bieżącego utrzymania ulic: Miłostowska, Gumna, 

Kardynała Stefana Wyszyńskiego w Kwilczu co pozwoli na zapewnienie jednego standardu 

utrzymania dróg w 2022r. oraz na jednolite działania w zakresie bieżącego utrzymania dróg 

powiatowych i gminnych na terenie miejscowości Kwilcz. Gmina przyjmując to zadanie będzie 

miała większy wpływ na sposób realizacji tego zadania. Zadanie to będzie finansowane ze 

środków Powiatu Międzychodzkiego, przykazywanych Gminie Kwilcz w kwocie 

14.654,00 złotych. 

Uwag do projektu nie wniesiono, projekt poddano zaopiniowaniu. 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało: 

13 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując 

głosowanie prowadzący stwierdził, iż projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

- Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy we wsi Lubosz, gm. Kwilcz. 

Sekretarz Gminy omówił projekt uchwały. 

Uwag do projektu nie wniesiono, projekt poddano zaopiniowaniu.  

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało: 

10 radnych, przeciw głosował: 1 radny, wstrzymało się od głosu: 2 radnych; reasumując 

głosowanie prowadzący stwierdził, iż projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

- Projekt uchwały w sprawie stypendiów edukacyjnych gminy Kwilcz. 

Sekretarz Gminy omówił zmiany do pierwotnego projektu przedyskutowane i przyjęte przez 

członków komisji samorządowo oświatowej dotyczące: 

- stopniowania stypendiów wg średniej ocen i tak: 

- roczna średnia ocen od 5,20 do 5,49 stypendium finansowe w wysokości do 200,- zł 

- roczna średnia ocen od 5,50 wzwyż  stypendium finansowe w wysokości do 600,- zł 

- wprowadzono do projektu uchwały zapis dotyczący przyznania  jednorazowego stypendium 

finansowego do kwoty 200,- zł  z tytułu wzrostu średniej ocen  z pierwszego semestru 

w odniesieniu do średniej ocen na koniec roku szkolnego w ciągu nauki w cyklu kl. IV-VIII 
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jeżeli uczeń w pierwszym semestrze uzyska średnią 4,0 a w drugim semestrze uzyska wzrost 

średniej ocen o 0,50. 

- wykreślono z projektu uchwały zapis: 

 W § 3 ust.1 lit. b o treści „ nie ma oceny dostatecznej lub niższej z poszczególnych przedmiotów 

na koniec roku szkolnego”. 

- rozszerzono zapis dotyczący przyznania nagrody finansowej  do 600,- zł za osiągnięcia 

w olimpiadach, konkursach… organizowanych co najmniej na szczeblu wojewódzkim przez 

kuratorium oświaty lub inny podmiot. 

p. Halasz odniósł się do odbytego posiedzenia komisji samorządowo oświatowej na które 

zaproszono szersze gremium w celu omówienia projektu. W wyniku dyskusji przyjęto 

przedstawione zmiany, a mianowicie utrzymano część zapisów obowiązującej uchwały. 

Zdaniem p. Korpika system oceniania uczniów jest różny w każdej placówce nauczyciele 

powinni dokonywać sprawdzenia kompetencji uczniów na początku roku szkolnego. 

Na posiedzenie o godz. 1645 doszedł radny p. W. Olejnik, obecnych 14 radnych. 

p. Lehmann wyraził pozytywna opinie w kwestii zapisu dotyczącego wzrostu średniej ocen. 

Uwag do treści projektu uchwały nie wniesiono. 

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało: 

13 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymał się od głosu: 1 radny; reasumując 

głosowanie prowadzący stwierdził, iż projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

 

- Projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego 2021. 

Zdaniem przewodniczącego rady projekt uchwały jest bardzo czytelny dotyczy Opracowanie 

projektu termomodernizacji Szkoły Podstawowej w Luboszu 

pn.: „Zwiększenie efektywności energetycznej budynku Szkoły Podstawowej w Luboszu” – 

38 130,00 zł.  i nie ma potrzeby prowadzenia dyskusji. 

Posiedzenie opuściła radna Mizera, pozostało 13 radnych. 

Projekt poddano zaopiniowaniu.  

Projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie (za wyrażeniem opinii pozytywnej głosowało:  

13 radnych, przeciw głosowało: 0 radnych, wstrzymało się od głosu: 0 radnych; reasumując 

głosowanie prowadzący stwierdził, iż projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie). 

W głosowaniu udziału nie wzięła radna Mizera. 

 

Ad.3. W tym punkcie przystąpiono do analizy projektu budżetu gminy na rok 2022. 

Jako pierwszy głos zabrał Wójt p. S. Mannek wskazał, że projekt budżetu został opracowany i 

przedłożony w ustawowym terminie. Jest to jeden z trudniejszych budżetów nie spełnia on 

oczekiwań, nie ma wielu inwestycji zabezpieczono minimum wydatków niezbędnych. W br. 

jak każdego roku nie zabezpieczono w pełni środków na oświatę plan umniejszono prawie o 1 

mln. zł. , nie było inne możliwości w celu zrównoważenia budżetu. 

Przed dyskusją przewodniczący posiedzenia ogłosił przerwę. 

Po przerwie przystąpiono do dyskusji nad projektem budżetu na rok 2022. 

p. Halasz wyraził pozytywną opinię w sprawie zabezpieczenia 100 tys. zł na potrzeby jednostek 

pomocniczych – sołectw pomimo trudności. 

p. Nowak zapytała czy było dużo wniosków z zebrań wiejskich i czy zostały uwzględnione  w 

projekcie. 

p. Wójt odpowiedział, że wnioski były przeanalizowane i ujęte najważniejsze. 
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p. Halasz wyraził zadowolenie z ujęcia w zadaniach inwestycyjnych zadania pn. budowa 

przedszkola w Kwilczu dodał, że była  to prośba nie tylko mieszkańców, ale także nauczycieli, 

zapytał jakie prace mają być wykonane w ramach zaplanowanej kwoty i czy będą prowadzone 

starania w celu pozyskania środków zewnętrznych i gdzie nowy obiekt miał by powstać. 

p. Wójt wskazał, że zadanie to wpisano do budżetu jako koszt opracowania wniosku o 

dofinansowanie  z polskiego ładu. Jeżeli dofinansowanie będzie w granicach 80-90 % 

podejmiemy się realizacji. Przedszkole z funkcja żłobka planuje się zlokalizować na terenie 

obecnego przedszkola. Wizualizacji jeszcze nie mamy ze względu na pandemie. 

Zdaniem radnego Korpika radni winni znać szczegóły inwestycji przed głosowaniem, ponadto 

należy zabiegać o środki zewnętrzne na zadania inwestycyjne. Kontynuując radny uważa, że 

budżet gminy stać się budżetem politycznym. Wójt przygotował to co było możliwe na dzień 

15 listopada br. Zdajemy sobie sprawę , że środki przyznawane  poza budżetem państwa to tzw. 

środki drukowane. Poprzez działania rządu tracimy samorządność dostajemy dofinansowanie 

oznaczone na co mają być one wydatkowane. Nie dysponujemy dochodami bieżącymi z CIT i 

inne. Budżet będzie trudno realizować przy ograniczonych środkach na oświatę. W kwestii 

wynagrodzeń i zastępstw nauczycieli trzeba na bieżąco mieć kontrole. Zapytał jaki wzrost 

wynagrodzeń zaplanowano dla strefy samorządowej. 

p. Wójt odpowiedział, że wzrost zaplanowano w wysokości 8 %. 

p. Korpik uznał, że praktycznie to żadna podwyżka w stosunku do inflacji. Zdaniem radnego 

pracownicy samorządowi winni być godnie wynagradzani. Budżet roku 2022 jest budżetem 

ubogim i trudno będzie nad nim głosować. 

p.  Wójt  wyjaśnił, że dochody i wydatki bieżące zaplanowano realnie mając świadomość 

zmniejszenia środków na oświatę. Nie uwzględniono większych inwestycji ze względu na brak 

środków jeżeli gmina otrzyma dofinansowanie wówczas będzie możliwa realizacja inwestycji 

np. budowa przedszkola ze żłobkiem zdaniem wójta ta inwestycja musi być wykonana raz a 

dobrze. Gmina posiada również zdolność kredytowa, która może być wykorzystana. 

p. Mizera uważa, że inwestycja dotycząca nowoczesnego przedszkola winna być zrealizowana 

porządnie nowymi technologiami tak aby koszty utrzymania obiektu były jak najniższe. 

Zdaniem radnego Koprika koszty utrzymania obiektu będą duże niezależnie od technologii, ze 

względu na wzrost kosztów. 

p. Kwiatkowska Sokółka stwierdziła, że w wypowiedziach padło wiele mocnych słów, sytuacja 

jest jaka jest, samorząd nie zmieni działań rządu, a rezygnacja ze środków rządowych będzie 

niekorzystne dla samorządu.  

p. Korpik odpowiedział, że środki z rządu są przekazywane na konkretne cele, samorząd nie 

może wybrać tych zadań które są ważne dla nas. Jako społeczeństwo nie wiemy w co wierzyć 

większość środków idzie poza budżetem. Działania rządu nie dają nic dobrego na przyszłość 

nasze dzieci i wnuków, będą spłacać zadłużenia. 

p. Prętki odniósł się do wypowiedzi przewodniczącego rady stwierdził, że był to półgodzinny 

monolog na temat polityki, drukowania pieniędzy i działań rządu. Dodał, że polski ład 

wprowadza wiele zmian w wielu dziedzinach życia i gospodarowania, wnioski można składać 

w 500 znakach, ponadto Rząd Polski najlepiej radzi sobie z inflacją w Europie. Propaganda na 

rząd prawicy jest niepotrzebna. Osobiście nie pisze wniosków tylko angażuje się w pozyskaniu 

informacji w tym zakresie nie można mówić, że są to środki poza budżetowe ponieważ UE 

wyraziła zgodę na uruchomienie środków w ramach polskiego ładu. 
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p. Kwiatkowska Sokółka wróciła do spraw związanych z projektem budżetu zapytała czy środki 

na utrzymanie dróg są wystarczające ponadto nie zaplanowano środków na Dni Ziemi 

Kwileckiej. 

p. Wójt odpowiedział, że środki na drogi powinny wystarczyć takie były planowane w 

minionych 2 latach co do Dni Ziemi Kwileckiej są zabezpieczone małe środki na to zadanie. 

p. Mleczak zapytał czy gmina nadal płaci dzierżawę za kąpielisko w Orzeszkowie. 

p. Wójt odpowiedział, że tak ponieważ KOWR nie dokonał formalności związanych z 

granicami działek. 

p. Dziuba zapytała o dochody majątkowe czy w 2022 r. nie planuje się żadnej sprzedaży. 

p. Wójt odpowiedział, że grunty inwestycyjne nie cieszą się zainteresowaniem kilkakrotnie 

były wystawione do sprzedaży w br. bez efektu. 

Podjęto dyskusje nt. przyczyn wzrostu kosztów odbioru odpadów komunalnych. 

p. Sekretarz przypomniał, że na poprzednim posiedzeniu pracownik odpowiedzialny za 

zagadnienia dotyczące gospodarowania odpadami komunalnymi przedstawił koszty 

transportu odpadów, opłaty za ich składowanie i zagospodarowanie. 

p. Korpik zapytał czy samorząd będzie występował o środki zewnętrzne na organizacje 

transportu międzygminnego. 

p. Wójt odpowiedział, że tak. 

p. Kizielewicz przedstawiła autopoprawkę do projektu budżetu w dziale transport i łączność, a 

mianowicie promesa inwestycyjna dot. dofinansowania inwestycji z programu Rządowego 

Funduszu Polski Ład na realizacje  inwestycji pn. Przebudowa drogi gminnej na odcinku 

Kwilcz -Stara Dabrowa dofinansowanie w wysokości 2.346.500,- zł. 

Na tym dyskusje nad projektem budżetu zakończono. Przewodniczący Rady poprosił 

przewodniczących komisji o przygotowanie do sesji opinii o projekcie budżetu na 2022 r. 

Projekt budżetu i WPF stanowią załączniki do protokołu. 

 

Ad.4. Sprawy bieżące 

W tym punkcie przewodniczący rady poddał omówieniu zagadnienia przesłane mailem przez 

radna Witan do wszystkich radnych w dwóch kwestiach: 

- wywozu śmieci na działkę  w Miłostowie 

- zmian w regulaminie odbioru śmieci 

Mail stanowi załącznik do protokołu. 

Sekretarz Gminy przedstawił przebieg podjętych działań dotyczących składowania odpadów 

na działce w Miłostowie. Postępowanie w sprawie prowadziła KPP w Międzychodzie aktualnie 

sprawę przekazano do WKP w Poznaniu oraz WIOŚ w Poznaniu kilkakrotnie przedłużano 

termin rozpatrzenia sprawy. 

Następnie dyskusji poddano uwagi radnej dotyczące gospodarki odpadami komunalnymi uwagi 

dotyczyły budynków wielorodzinnych. 

Zdaniem przewodniczącego rady temat winien być omówiony na oddzielnym posiedzeniu z 

udziałem Prezesa Spółki ZOMS. 

Na tym o godz. 19 15 posiedzenie zakończono. 

 

Protokołowała:     Przewodniczący posiedzenia 

 

/-/Grażyna Piątkowska                                                         /-/Grzegorz Korpik 

 

 


